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Pretsedent tekitamas traditsiooni
Nädal enne 23. Oktoobrit ilmuvad järsku koolide 
stendidele reklaamplakatid, raadio kisendab päevas 
kaksteist - kolmteist korda - Kalevi Spordihallis 
toimub suur korvpallietendus, jõudu proovivad 
E esti Kõrgem K om m ertskool ja Concordia 
Rahvusvaheline Ülikool Eestis, pärast jätkub pidu 
Hollywoodis.

Mis on teoksil?
Jõudes 23. oktoobril 

Kalevi Spordihalli juurde, on 
juba kaugele näha spordihalli 
peasissekäigu juures 
tunglevat rahvahulka, kes 
otsib sissepääsu halli. 
Suundudes edasi autoparkla 
juurde, on võimatu leida 
parkimiseks sobivat platsi. 
M illes asi? Kas ürituse 
korraldajad on vedanud 
kohale Michael Jordani, keda

plaanitsetakse lennutada 
Kalevi korvpalliväljakut ja  
kellega on kaasas oma 
fännklubi?

Jõudes halli, ei ole 
kusagil näha Jordanit, vaid 
hoopis Tarvo Krall hõljub 
oma kollase, suvise särgi ja 
lühikeste pükstega mööda 
väljakut ja  püüab võita 
publiku tähelepanu, sest tema 
on kõnealuse ürituse juht.

Järg lk. 6

Järg artiklile "Optsioonid -  spekulandi rõõm ja pisarad" ,
(see peaks vist õppe-Paistab et koolilehe 

toimkond on hakanud 
tõeliselt m uretsem a 
üliõpilaste rahapaigu- 
tamisprobleemide pärast 
ning hakanud tellim a 
artikleid teemal a la kuhu 
peaks üliõpilane oma 
m eeletud säästud 
paigutama. Selle kiijutise 
puhul on tegemist veidike 
teistsuguse vaatenurgaga 
investeerim isele kui

eelnevas lehes ilmunud 
artiklis. Need soovitused on 
pigem investoritele, selle 
sõna õiges tähenduses, kui 
spekulandile. Kodanik võib 
rahulikult oma raha 
aktsiaturule investeerides 
olles kindel, et paari nädala 
pärast on tem a varandus 
kasvanud n% (n > 4%).

Ilm selt ei pea EKK 
tudengile õpetama, mis 
tähendab riskide hajutamine

program m is ette nähtud 
olema), kuid tihtipeale ei 
võeta seda liiga tõsiselt, tean 
meie tudengkonnas nii 
mõndagi investorit, kes nö. 
hoiab kõiki mune ühes 
korvis, mis tegeliku lt ei 
pruugigi niivõrd  vale 
strateegia olla. Kui investor 
soovib saavutada turu 
keskm isest tulum äärast 
kõrgemat tulusust, tuleb tal 
oma portfellis teatud aktivad 
üles kaaluda, kuid sellise 
strateegia kasutamine nõuab 
ettevõtete vägagi põhjalikku 
tundmaõppimist.

Kuid kuna selliseid 
ettevõtteid, mis on saadaval 
küllaltki soodsa hinnaga ning 
mille tulevikuperspektiivid 
on piisavalt head, on vägagi 
raske leida ja  tõenäoliselt ei 
ole Eesti aktsiaturul ka eriti

suurt valikuvõimalust - 
noteeritud on kõigest 25 
ettevõtte aktsiad, tuleks 
võib-olla oma raha 
usaldada mõne rohkem 
informatsiooni omava 
indiviidi kätte, kes 
oskaks soovitada ka 
naaberturgudel kaubel
davaid väärtpabereid või 
muid aktivaid. Leedu 
aktsiaturul, mis on 
kahtlem at oma
ülesehituselt Baltikumi 
kehveim, on üks vägagi 
oluline eelis Eesti ja  Läti 
turgude ees, nimelt on 
seäl noteeritud üle 600 
ettevõtte, millest kahjuks 
enamustega pole veel 
siiani ühtegi tehingut 
tehtud, kuid
valikuvõimalus on siiski 
veidi suurem.

järg lk. 2
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Lühidalt...
07. oktoobri! tuli kokku Eesti Kõrgema 

Kommertskooli päevase õppevormi kõikide kursuste 
esindajad, kes moodustanvad EKK Üliõpilaskonna 
Edustuse, et valida kooli omavalitsus, mis alustab sellel 
aastal esimest korda oma tööd. Omavalitsuse presidendi 
kohusetäitjaks valis Edustus edustuse sekretäri Jaana 
Liigandi (BBA-11), kes peab esitama esmaspäevaks 03. 
Novembriks oma tegevusplaani 97 /98 õppeaastaks ja  
tutvustama oma meeskonda, mille järel on Edustusel 
võimalus ta ametisse kinnitada.

20.september 1997 toimus Tallinna Tehnikaülikoolis 
Eesti Üliõpilasliidu voikogu koosolek. Eesti Kõrgemat 
Kommetskooli esindas koosolekul EBS-i Edustuse liige 
Siim Raie.

Koosoleku avas EÜL-i juhatuse liige Peeter Suislepp. 
Kinnitati koosoleku päevakord (eelmiste koosolekute 
protokollide kinnitamine, juhatuse aruanne, liikmete 
aruanne, informatsioon õppelaenu, sõjaväekohustuse ja  
transpordisoodustuste kohta). Siim Raie esitas ettekande 
sellest millega tuldi toime möödunud õppeaastal j a millised 
on lähiaja plaanid EBS-is. Edustuse algatusel tehti uued 
lepingud kooli ja  üliõpilaste vahel, suve algusel saadi 
valm is aastaraam atuga, toim usid suvepäevad. 
Oktoobrikuuse on planeeritud uued Edustuse valimised, 
kuhu tahetakse kaasata ka esmakursuslased. Sellest sügisest 
avati koolis gümnaasium -eragümnaasiumi.

Järgmisel koosolekul tuleb arutusele Ülõpilaskondade 
seaduse kontseptsioon.

Oktoobrikuu keske! v iib is Eesti Kõrgema 
Kommertskooli prof. M. Habakuk Rumeenias, kus
toim us CEEMAN-i (Central Eastern Europaen 
Management Assosiation) aastakoosolek, mille direktorite 
nõukogu liige prof. Habakuk on. Arutelu teemadeks olid 
eraharituse kvaliteedi ja  akrediteerim isega seotud 
probleemid.

Samas oli võimalus ka tutvuda Rumeeniaga. Hr. 
presidendi arvamus oli, et Eesti on oma arengult umbes 
viis kuni seitse aastat Rumeeniast ees.

Eesti Kõrgemat Kommertskooli on alates õppeaasta 
algusest külastanud väga paljud väilskülalised. Visiitide 
eesmärkideks on olnud võimalike koostööprogrammide 
uurim ine ja  tutvustam ine. Põhilisteks 
tegevusvaldkondadeks on olnud vahetusüliõpilaste 
programm, vahetusõppejõudude programm ja  kõik 
võimalikud koostöö arendusega seotud küsimused.

Kuna Eesti ei ole ühinenud Euroopa Liiduga, siis ei ole 
veel olnud võimalust ühineda suuremate üle Euroopaliste 
programmidega, kuid ettevalm istused selles vallas 
toimuvad.

Üliõpilaste sõitude maksumuse osaline hüvitamine
Hõlmab ainult statsionaarõppe üliõpilasi, kelle 

alaline elukoht ei ole Tallinnas;
A ruandeperiood on 1997/98 õppeaasta 

sügissemester ja  kevadsemester;
Aruanded ja piletid esitada Moonikale hiljemalt

08. Detsember 1997.a. ja  lO.juuni 1998.a.
Sõidukompensatsiooni makstakse ainult panga 

ülekande vormis, sellest tulenevalt tuleb kindlasti märkida 
arveldusarve rekvisiidid, täites vastavad aruande vormid, 
mida väljastab Moonika

Järg artik lile  "O ptsioonid -  spekulandi rõõm ja pisarad" (a lg u s  lk . i )

volatiilsus 
päevane) per 

annum
tulusus (aastase 

investeeringu 
puhul)

3 viimase kuu 
keskmine 

päevakäive 
(EEK)

Turukapi
talisatsioon

(EEK)
Noteeritud
ettevõtete

arv
Läti 35,2% 100,5% 5 894 466 6 580 561 000 31
Leedu 38,3% 32,7% 5 476 569 25 739 000 000 612
EestiV 27,9% 318,5% 80 657 375 25 237 200 631 25 y
Siiani on kahtlem ata 

soodsaim  riik
investeerimiseks olnud Eesti, 
kuhu investeerides on olnud 
võim alik teenida kõige 
suuremat tulu kandes kõige 
väiksemat riski (mõõdetuna 
ajaloolise volatiilsusega), 
mis on kahtlemata vägagi 
soodne lahendus. Kuid 
tõenäoliselt ei ole mineviku

põhjal tulevikku puudutavate 
otsuste tegemine just kõige 
optim aalsem  ning seega 
tuleks kaaluda raha 
paigutam ist ka meie 
naaberturgudele, mille 
käibed pole Tallinna börsil 
toim uvaga võrreldes küll 
teab mis suured, aga 
ü liõpilaste puhul (pean 
silmas keskmist üliõpilast) ei

tohiks see eriti suureks 
takistuseks olla.

Lõpetuseks veel üks 
väikene märkus, nimelt ei 
soovita ma keskm isel 
üliõpilasel järgida eelmise 
lehe artiklis "Optsioonid - 
spekulandi rõõm ja  pisarad" 
antud soovitust õppelaenu 
eest endale k iirelt mõni 
d e r i v a t i i v i n s t r u m e n t

hankida, kuna üldtuntud on 
ju  tõde, et enamus 
spekulantidest on oma raha 
kaotanud ning kui selle 
ü liõpilase aktsiaportfell 
koosnebki ainult ühest 
optsioonist on tegemist minu 
arvates veidike liiga suure 
risk ikontsentratsiooniga, 
mida ei kaalu üles isegi kõrge 
expected return.
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Sooduskaardiga saab soodsamalt
Igal Eesti Kõrgema Kommertskooli üliõpilasel 
on õigus omada üliõpilaskaarti, mis tõendab 
tema isikut ja annab ka mõningaid soodustusi. 
Kui aga tuleb tegemist mõne välisriigiga, siis 
oleks kasulikum  om ada rah vu svah elise lt  
tu n n u statu d  ü liõp ilaskaarti võ i lih tsa lt  
n oortekaarti. N ende kaartide erinevaid  
võimalusi ma täna tutvustangi.

ISIC
Kõige enam levinud 

ü liõpilaskaart Eestis on 
muidugi ISIC kaart, mida 
saab osta ka EBS-i ofHceist. 
Lühendi taga peitub neli 
inglisekeelset sõna 
Internatsional Student 
Identify Card. ISIC kaardi 
ajalugu algab 1968. aastal. 
Alates 1968. aastast on ISIC 
kaarti kasutanud enam kui 25 
miljonit tudengit ja  praegu 
omab ja  kasutab ISIC kaarti 
enam kui 2 miljonit tudengit 
90 riigis.

ISIC kaardi 
eesmärgid on...

identifitseerida sind 
kui tudengit kõikjal 
maailmas. See tähendab, et 
reisides välismaal on sul 
samad õigused, mis on 
külastatava maa tudengitel ja 
sul on õigus kasutada kõiki 
tudengitele pakutavaid 
soodustusi.

P a k k u d a  
võimalikult palju erinevaid 
soodustusi.

Eestis on ISIC 
kaarti välja antud alates 
1992.aastast. Kaarti 
väljastavad nn. üliõpilaste 
am etiühingud kogu
maailmas UNESCO egiidi 
all.

Pileti omanikul on 
võim alik saada mitmeid 
soodustusi nii Eestis kui ka 
m ujal m aailmas. Paljud 
maailma transpordifirmad, 
m uuseumid, teatrid , 
kauplused ja  teised

teenindusasutused annavad 
rahvusvahelise üliõpilaspileti 
omanikele hinnasoodustusi. 
Eestis soodustusi pakkuvaist 
firmadest tuleks mainida 
Club Hollywoodi, Eesti 
D raam ateatrit, Estonia 
Teatrit, Linnateatrit ja kino 
"Sõprust".

Uus pilet maksab 
60 krooni, sama palju 
küsitakse ka vana 
pikendamise eest.

G025
G025 loodi 1975. aastal. 

Praeguseks on tänu 
UNESCO toetusele C025- 
st saanud rahvusvaheliselt 
tunnustatud reisikaart ja  
isikut tõendav dokument. 
Sooduskaarti G 025 on 
maailmas väljastatud ligi 
miljon.

E r i n e v a l t  
r a h v u s v a h e l i s e s t  
üliõpilaskaartist ISIC ei pea 
kaardi saam iseks olema 
üliõpilane. G 025 võib 
omandada iga alla 25-aastane 
inimene. G025 kehtib ka 
peale veerandsaja piiri 
ületamist.

G 025 kehtib 
enamikes Euroopa ning 
Lõuna-Ameerika riikides, 
kogu Põhja-Am eerikas, 
Jaapanis, Tais, Hong-Kongis, 
Lõuna-Koreas, Malaisias, 
Indoneesias, Uus-Meremaal 
ja Singapuris.

Tänu sellele kaardile on 
võimalik saada soodustusi 
transpordis, m ajutusel,

toidukohtades, kauplustes 
ning kultuuriüritustel. Samuti 
on kaart 41 riigis kehtiv 
telefonikaardina ning sellega 
saab kuni kolme dollari eest 
tasuta helistada.

Eestis hakkas 
käesoleva aasta mais G025 
kaarti levitam a
m ittetulundusühing Eesti 
Noorsoo Sooduskaart. Siin 
on võimalik saada 10-20% 
hinnaalandust majutusel ning 
soodustusi ka auto 
rentimisel. Muuseumides ja 
teatrites saavad kaarti 
omanikud osta pileteid 30- 
50% odavamalt.

R e i s i k a a r d i  
eesm ärgiks on arendada 
noorsoo liikuvust. Välisriiki 
jõudes on kaardi omanikul 
soodne läbi astuda lähimast 
noorsoo sooduskaarte 
levitavast organisatsioonist ja 
küsida nimekiqa antud riigis 
G025 kaardile kehtivatest 
soodustustest.

Reisikaart kehtib 
aasta aega ja maksab FIYTO 
määratud hinda - 50 krooni. 
Mittetulundusühingu Eesti 
Noorsoo Sooduskaart büroo 
asub Tallinnas, Endla 4.

EURO>26
Euro26 on eestlastele

ilmselt kõige vähem tuntud 
noortekaart. Euroopas on 
Euro26 leidnud aga suurt 
tunnustust ja  seda kasutab 
rohkem kui 3 miljonit noort 
27 riigis.

Noortekaart Euro26 tuli 
kasutusele 1987. aastal. 
Kaart pakub enam kui 200
000 soodustust üle kogu 
Euroopa.

Euro26 nagu ka 
G025 ei ole mõeldud vaid 
üliõpilastele. Euro26 on 
soodustusi pakkuv kaart 
kõigile, kes on 26-aastased 
või noorem ad. Kaardi 
levitam ist koordineerib 
Euroopas EYCA (European 
Youth Card Association) 
ning kaart toetab ametlikult 
Euroopa Nõukogu. Eestis on 
kaardi ametlikuks
ainuesindajaks ja levitajaks 
Eesti Noorsoo Sooduskaart.

Kõigi eelduste 
kohaselt peaks see kaart 
olema praeguseks kõigile 
soovijatele kättesaadav. 
Nimelt hakati seda Eestis 
levitama alates käesoleva 
aasta oktoobrist.

Niisiis, valik on sinu. 
Kuid küll küllale liiga ei tee 
ja  välisreisidel need kaardid 
vaid täiendavad üksteist.

M. Mägi
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Kuna tegemist on ülikooli lehega, siis leidsime, 
et oleks tore, kui me kõiki oma õppejõude 
paremini tunneksime. Alljärgnevas rubriigis 
püüame me tutvustada teile veidi lähemalt 
välismaalastest õppejõude ja külalislektoreid. 
Esimeseks intervjueeritavaks (loe: ohvriks) 
osutus Scott Levey, kes on Eesti Kõrgemas 
Kommertskoolis olnud juba 3 aastat. Järgnevad 
mõned lõigud temega tehtud intervjuust.

What was your very 
first impression, what is the 
very first thing you 
remember?

When I came here there 
was a problem with Finnair 
in London, I arrived 6- 7 
hours late, so there was 
nobody at the airport to meet 
me. I was in a strange 
country, I had a very bad 
hangover because my friends 
had taken me out the day 
before, I d id n 't know 
anybody, it was about 6 
o'clock and the school was 
closed. I didn't know what to 
do. I came and found 
somebody, in the school 
office, one secretary was left 
and she phoned somebody 
who phoned somebody and 
eventually I found out where
1 was staying that night. But 
it was a very long day.

Didn t you want to 
catch the first plane back?

No, I thought I'd  give it
2 weeks.

Why did you come to 
Estonia in the first place?

I was offered a job. I 
finished a course of teacher 
training, I wanted to go 
abroad and I was looking for 
a job. One was Hungary, one 
was Spain and then I was 
offered a job in Estonia, in a 
business school and I wanted 
to work in a business school, 
so I took it.

Why did you want to 
work abroad why not in 
England?

I t 's  more interesting 
when you live abroad.

Have you worked in 
England at all?

Yes, I worked for one 
year, but when you live 
abroad it's more interesting 
and I wanted to travel, I 
wanted to see places.

What schools have you 
gone to?

I went to the university of 
Wales to study psycology 
and then I didn 't like it, it was 
very boring, so I did history, 
I liked it very much. I went 
traveling in Spain for a 
month, worked in England, 
and then went back to the 
university to study teaching.

Now you came to 
Estonia and have never 
gone anywhere else.

I didn't want to travel 
new for every 6 months, I 
wanted to stay in one country 
for 2- 3 years and then go 
somewhere different, 
because if you move every 6 
m onths it 's  like a long 
holiday

When you came here 
after England, did you 
know anybody here, did 
you have any friends or..

no, I d id n 't know 
anybody, I d id n 't know 
anything about Estonia

Did you know where it 
was?

I did, because I went and 
bought a map, but not before. 
I knew it was in east Europe, 
but that's good, I didn't have 
any expectations about 
Estonia.

I was very surprised,

.................... (  INTERVJUU )

Kas sa tead,
K indlasti teavad  
paljud, m is on 
AIESEC, keda ta  
koondab ja m is on 
selle organisatsiooni 
tegevusvaldkonnad. 
Üllatusena võib tulla 
aga, et sinu hea tuttav 
on seotu d  se lle  
o r g a n isa ts io o n ig a . 
A rvatavasti on 
paljudele EBS
tudengitele teadmata, 
et AIESEC-i president 
õpib Eesti Kõrgemas 
Kommertskoolis.

M issugune on sinu 
haridustee enne EBS-i 
tulekut?

K eskkooli läbisin 
Tallinna Reaalkoolis. Ei väsi 
kordamast, et see on parim 
keskkool maailmas. Peale 
keskkooli läksin TTÜ-sse.

Kuidas sa sattusid  
AIESEC-i?

Kaks esimest kuud TTÜ- 
s olid masendavad. 
R eaalkoolis oli oma 
seltskond, kogu aeg toimus 
midagi huvitavat. TTÜ-s oli 
200 inimest, kes tuhmi pilgu-

when I came: suddenly it was 
McDonalds and Next and 
Benetton, it's like being in 
any mayor European city.

What do you like best in 
Estonia?

I like saunas, we don't 
have them in England; and 
Saku, excellent, one of the 
best beers I ever drank. 
Estonians are crazy, 
nowadays estonians want to 
buy Carlsberg, I understant, 
it's new, but it's shit.

Best experiance?
Last February my friends 

came and said that we are 
going to Pärnu, to an ice- 
building competition and I

thought we were going to 
drink and look around but 
when we arrived it turned out 
that we were one o f the 
teams. We came second. The 
team that won got 24 cans of 
Saku, we were second and 
we got 6 bottles of Bacardi.

During your 3 years 
have things gotten better 
or...

It has changed massivly: 
when I came here Kaubahall 
was the best place for fbod, 
now you can get almost 
anything you want from 
Stockman. The only things I 
can't get in Estonia are fish 
and chips and sausages, but I 
can get pretty much anything 
else I want to. The services 
have increased so much, you 
can get anything you want. 
So th e re 's  a massive 
difference and yet many 
things haven't changed.

Are you going to leave 
after this year for sure?

I was offered a job in 
Japan, in a business school in 
the very northen Japan in an 
all- girl business school.

Intervjueeris 
Kadri Ugand
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kellega Sa ühes koolis õpid?
ga tunnis kõik üles kujutasid. 
Alguses ma ei saanud aru, 
mis kohta ma sattunud olen. 
Hirmus. Siis kutsus üks sõber 
AIESEC-i tutvustusele ja  nii 
ma sattusingi sinna. Jättis hea 
m ulje, see oli esimene 
positiivne asi ülikooli juures. 
Esimest korda nägin 
ülikoolis elavaid ja  lõbusaid 
inimesi.

MiMega sa sea! alguses 
tegelesid?

Alguses tegelesin 
m arketingiga, aitasin 
seminare korraldada. Suurem 
üritus oli Nortic Management 
sem inari korraldam ine. 
Ürituse korraldamine kestis 
tervelt ühe aasta, eelarve oli 
üle poole miljoni krooni. 
Oma viieliikmelise pundiga 
käisime mööda firmasid ja  
tutvustasime üritust.

Üritus oli edukas, kohal 
oli 200 delegaati 20 riigist, 
asi kestis ühe nädala.

Mida on AIESEC sulle 
andnud?

Oi, igasuguseid asju. 
Tohutult palju tuttavaid ja  
uusi kogem usi, palju 
tuttavaid ka m ujalt 
maailmast. Tänu sellele on 
tekkinud natuke suuremad 
eesmärgid ja  ideed. Tohutult 
on avardunud silm aring, 
tekkinud on nn. "kastist välja 
mõtlemine". Kui inimene 
midagi tahab, siis peab ta 
seda ise tegema, keegi ei tule 
ja ei tee seda tema eest ära. 
Kunagi ei tohi olla oma 
olukorraga rahul, siis pole 
enam mingit arengut.

Loomulikult olen saanud 
ka palju  enesekindlust, 
julgust esineda.

Mis vahet on firmas 
töötamisel ja AIESEC-i 
juhtimisel?

Firm a ja  AIESEC-i 
põhiline erinevus on 
juhtimisstrateegia. Kuskil 
mujal firmas ei saa nii noor 
inimene juhtida nii suurt 
hulka inimesi, AIESEC-is on 
see aga võimalik. AIESEC 
on vabatahtlik ja  siin ei saa 
inim ene tehtud töö eest 
palka. Firm as saad 
m otiveerida töötajaid  
rahaga, aga tänu AIESEC-ile 
suudan m ina nüüd neid 
m otiveerida ka m illegi 
muuga. Ma arvan, et ma ei 
saaks mitte kuskilt sellist 
kogem ust. Olen saanud 
hoopis uue nägemuse, mis 
on juhtimine. AIESEC-is on 
võimalik uued ideed kohe 
ära proovida, ning vastutus

on palju väikesem kui päris 
firmas.

AIESEC on andnud ka 
oskuse eraldada tähtis 
tähtsusetust, kasutada aega 
efektiivselt.

Kui kaua sa kavatsed 
veel AIESEC-is olla?

Sellel aastal lõppeb minu 
presidendiks olemise aeg, 
siis kavatsen ära tulla ka 
AIESEC-ist. Liiga palju head 
pole ka hea. AIESEC-is 
hakkavad asjad juba 
korduma, arengut enam ei 
toimu. Peab mujale edasi 
minema.

Kas sul ka vaba aega 
kooli ja AIESEC-i kõrvalt

Vaba aega eriti palju ei 
ole. Natuke mängin veel 
vutti, m õnikord käin 
sõpradega väljas - pubides, 
teeme ühiseid väljasõite...

AR!KO ReServ on personaiiotsingu ja konsuitatsiooni firma, kes aitab üheit pooit 
tööotsijat taile sobiva ametikoha teidmise! ning teiseit poott ettevõtteid neite 
vajaminevate juhtide ja spetsia!istide otsingut Eestis ja mujat Euroopas.

AR!KO ReServ AS Raua 36 EE0001 Taüinn 
Te!efon (2) 611 50 50 Faks (2) 611 50 51 
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Q ........................................................................................... (KOMMENTAAR)
Pretsedent tekitamas traditsiooni

Mida arvavad 
üritusest 

korraldajad?
Üritus on toimunud, 

kuidas enesetunne on?
Andres Agasild:

(edaspidi A.A Concordia) 
Räägitakse, et umbes kaks 
kolm päeva pärast 
maratonijooksu tekib endaga 
super rahulolu tunne. Minul 
oli selline tunne laupäeval, 
meeletu rahulolu endaga ja 
hooletu pilves olek. Kui kõik 
need pisiasjad ja asjad, mille 
pärast sa m uretsesid, on 
edukalt läbi saanud, siis tekib 
tõsiselt hea tunne.

Kristi Koik: ( edaspidi 
K.K Concordia) Tahaksin 
öelda sama, kuigi mina ei 
jooksnud pooltki nii palju kui 
Andres aga eks pinge ja  mure 
ürituse pärast oli ikkagi.

Kust tuli idee selline 
üritus korraldada ?

K .K : Kiidusõnad 
Karel iie. Tegelikult on alates 
sellest ajast juba idee midagi 
veel koos teha , kui toimus 
EBS-i ja Concordia ühispidu.

Kuidas jäite rahule EBS 
poolsete korraldajatega?

A.A: Loom ulikult me 
jäime rahule, nad tegid väga 
head tööd, tulemus oli väga 
hea, aga siiski oleme 
konkureerivad koolid ja  ka 
siin, korraldamise käigus 
tekkis mingil määral justkui 
võistlusmoment.

K.K:M inu poolt veel 
kord kiidusõnad Karelile ja 
Kaidole. Need nägelemised 
ei olnud midagi 
märkimisväärset ja  üldse on

tähtis lõpptulemus.
M illest olid tingitud 

raskused?
A.A: Tudengielu koha 

pealt on meie koolide 
korraldus väga erinev, kuidas 
asjad toimuvad, miks nad 
toim uvad, põhjendam ise 
vajadus on erinev ja  see tõttu

oli võib-olla esimene kord 
sellega raske arvestada. See 
oli meile hea kogemus ja  
õpetas m eile, et tuleb 
arvestada sellega, kuidas 
teise kooli siseselt asjade 
korraldamine toimub.

Mis tundeid tekitas 
Haba Kuke ja Liba Susi 
show?

K:K: Viis pluss.
A.A: Väga väga hea, 

Väga Am etlik D irektor 
marssis kohale kohvriga ja 
talle tuli selgeks teha, et on 
tegu spordivõistlusega, tuleb 
riided maha võtta ja  hakata 
sõbralikult korvpalli 
mängima. See ju s t kui 
lähendab. See on nagu kerge 
sümbol: olenemata sellest, et 
oleme konkureerivad koolid, 
võime teha midagi lõbusat ka 
koos.

K uidas jäite rahuie 
Hollywoodis toimunuga?

A.A: Põhieesm ärk oli 
nagu lõpule jõudnud ja  see 
oli lõõgastus. Lohutati 
kaotajaid ja  hõisati koos 
võitjatega . Asi oli 
m eeleolukas ja  mis selle 
m eeleolukaks tegi, oli 
korvpall.

Üritus läks korda ja see 
traditsioon jätkub  
kindlasti?

A.A: Igal juhul.
K.K: Kindlasti, nii palju 

kui meist oleneb
Kahe suurema

eraülikooli vahel toimus 
korvpallimatsil, millest tuli 
võitjana välja Eesti Kõrgem 
Kommertskool. Võistlus oli 
tasavägine - EBS rebis küll 
alguses ette, kuid teisel 
poolajal tekkis meie 
võistkonna veergudesse

mõõn , mille ajal Concordia 
suutis visata 10 punkti ja  
tekitada äärmiselt põnevat 
võistlusmomenti. Lõpuks 
koondas EBS võistkond oma 
võitlusvaim u ja  sooritas 
otsustava lõppmängu.

Korvpalli vahele pakuti 
pealtvaatajaskonnale nii 
m õndagi huvipakkuvat. 
Õllese õllejooksu võitis 
Conkordia koondmeeskond 
ja  saavutas topeltvõidu. 
Keskjoonelt tabas aga korvi 
EBS tudeng, mille eest teda 
premeeriti NIKE tossudega. 
Ka esinenud tantsutüdrukud 
tan tsutrup ist Ecstasy ei 
jätnud pealtvaatajaid lihtsalt 
tuimade nägudega istuma. 
Eriti kostus kommentaare 
meessoost publiku hulgast.

N alja ja  lusti pakkus 
libarektorite esinem ine. 
Neile pühendatud ajajooksul 
püüdsid nad korvpalli 
väljakul omavahelisi suhteid 
klaarida, kuid õhtujuhil 
õnnestus neile siiski selgeks 
teha, et pall on vaja korvi 
ajada. Leppim ise
em otsioonide tulvas ei 
tahtnud aga kumbki palli 
esimesena, vaid püüdis seda 
lahkusest rivaalile loovutada. 
Olukord lahenes peagi, Liba 
Susi ja  Haba Kuk leppisid 
sõbraliku viigiga.

Jõudnud rahulikult 
korvpalliga lõpule, suundus 
halli ummistanud rahvahulk 
edasi klubisse Hollywood. 
Tantsuklubis oli ürituse 
viim ane vaatus. Esines 
tantsumuusikat viljelev bänd 
X-Plode ja  jagati kätte 
v õ i t j a a u h i n n a d ,  
lohutusauhinnad ja  ka 
publikuauhind, mille oli välja 
pannud Ballantines ja  mis 
läks M oraalikom m itee 
liikmetele.

Kogu see sündmuste jada 
salvestati telemeeste poolt ja 
peagi on tulemas üritusest 
televisoonisaade.



(KOMMENTAAR). e
23. oktoober on läbi, 

millised on emotsioonid?
Kaido Kuusk (edaspidi 

Ka.K EBS): Üritus läks väga 
hästi korda. Näitajaks on see, 
et pärast üritust tulid minu 
juurde üliõpilased ja  
tunnistasid, et väga hea üritus 
oli. Ja selle finishiks on kooli 
presidendi vastuvõtt reedel 
(selleks ajaks kuileht ilmub, 
on see juba möödunud 
reede).

Kare! D. Loide ( 
edaspidi K.L. EBS): Kui 
vaadata korraldajate poole 
pealt, siis on palju asju, mida 
oleks võinud paremini teha 
aga pealtvaatajate
seisukohalt oli üritus väga 
hea.

Kuidas jä ite  rahule 
C onkordia poolsete 
korraldajatega?

K.L: Hea küsimus. Kõik 
oli OK , kuid oleks see 
"effort" pandud ürituse 
korraldamisele, mis pandi 
kisakoori ettevalmistusele, 
siis oleks üritus olnud veel 
parem.

Ka.K: M i n a  
isik likult ei jäänud 
C o n c o r d i a - p o o l s e t e  
korraldajatega üldse rahule. 
Kui neljapäeval pidi olema 
üritus ja  esm aspäeval ei 
olnud selge, kas üritus üldse 
toimub või ei toimu, siis see 
on asi, m illest püüame 
järgmine kord hoiduda.

Kust tuli idee ürituse 
korraldamiseks?

K.K: Kevadel, päeast 
korvpalli m eistrivõistlusi 
ü tlesin  Kaidole: "N ii, 
järgmine üritus on Concordia 
ja  EBS korvpall! ja  nagu 
näha läks üritus korda.

Ka.K: Al g u s e s
oli idee teha lihtsalt mängu 
kahe kooli vahel, siis 
m õtlesim e, et
jõudmiseks.järsku on sellele 
ka publikut ja  nii edasi, ja  
tulemus on näha.

M illest olid tingitud 
raskused?

K.L: Võib-olla sellest, et 
meil ei olnud ülesanded 
jagatud. Võib-olla ka sellest, 
et meie olime nagu idee 
algatajad ja me tundsime end 
vastutavana.

Ka.K: Arvan, et
probleem tekkis ka sellest, et 
koolides on täiesti erinev 
süsteem. Kui meie koolis on 
o l e m a s  
ü liõp ilaso rgan isa tsioon , 
millel on kooli juhtkonna 
poolt üpris suur usaldus, siis 
tundub, et Concordial see 
puudub, ja probleem on sellel 
tasandil.

Mis mulje jäi Haba Kuke 
ja Liba Susi showst?

K.L:Läks täpselt 
kümnesse.

Ka.K: S e 1 
momendil, kui Haba Kuk 
torm as üle laudade ja  
pealtvaatajate peade 
väljakule, ma pöörasin pilgu 
Hr. Habakuke poole ja  tema 
näost võis küll välja lugeda, 
et tema oli sellega väga rahul 
ja  ka Hr. Susi oli väga 
rahuloleva näoga. Kui 
televisioonil paluti tuua välja 
parim aid m omente, siis 
nimetati ära Haba Kuk ja  
Liba Susi.

Kas see 
üritus võiks 
s a a d  
traditsiooniks?

K.L: See 
m e i e  
e e s m ä r k  
oligi.

Ka.K:
See saab 
traditsiooniks.
Vihjeks nii 
palju, et paar 
firm at on 
meile juba  
helistanud ja 
a v a l d a n u d  
s o o v i  
j ä r g m i s e l  
aastal olla 
ü r i t u s e  
sponsorid.

Hr. president,
missugune on teie nägemus 
üritusest? Ü ritus läks 
korda, andis korraldajatele 
väga hea kogemuse. 
K indlasti lõi kõnealune 
ettevõtmine võimalused taas 
ühe traditsiooni tekkimiseks. 
Taoliste ürituste
korraldamine aitab kaasa 
rivaalitsevate eraülikoolide 
heade omavaheliste suhete 
tekkimisele.

M iüine o!i teie 
ettekujutus enne, kui 
üritus teoks sai? Olin 
kindel, et see üritus läheb 
korda, sest on ennegi nähtud 
meie tudengite kätetööd. 
M itu aastat jä rjest on 
korraldatud suvepäevi, 
ilmunud aastaraam at on 
tehtud sellisel tasemel, mille 
pärast ei tuleks kusagil 
maailm as punastada. 
Loomulikult on ka üksikuid 
asju, mis ei ole nii hästi välja 
tulnud. Olin üllatunud, et 
konkureeriv ülikool suhtus 
üritusse negatiivselt.

Teie nägemus
korvpallim atshist Haba 
Kuk ja Liba Susi? Etteaste 
nim etus oli show, kus

osalesid rektorid , kuigi 
libadena, kuid see oli siiski 
show. Poliitikud osalevad 
telesaadetes, poksivad 
poksiringis j a rabelevad. Ma 
ei tundnud ennast 
puudutatuna, ma naersin nii, 
et mül oli kõht haige.

Mis te arvate miks Hr. 
Susi loobus teiega  
võistlemast? Ma ei oska 
seda kommenteerida. See oli 
tema isiklik otsus.

M ainisite enne
traditsioone, kas antud 
pretsedent võiks kujuneda 
järjepidevaks? Miks mitte, 
Cambridge ja  Oxford 
võistlevad iga-aastasel 
sõudmisvõistlusel. See on 
neil aastatetagune
traditsioon. V õib-olla 
esimesed kümme aastat on 
see ürituse läbiviim ine 
raskendatud, aga pärast seda 
m uutub võistlus siin 
Eestimaal niivõrd tähtsaks, et 
on väga suur au seda 
korraldada.

Koolis valm istavad 
tudengid ennast ette 
karjääriks ja  seda mitmel 
moel: kes õppides ja  
töötades, kes lihtsalt õppides. 
Meie tudengitest väga paljud 
töötavad, kuid seda töötamist 
võiks natuke tagasi tõmmata. 
Ma tean küll, mis selle taga 
on, on vaja maksta 
õppemaksu, tahetakse elada 
jne. Ma ei taha öelda, et 
peaks rohkem lugema ja  
õppima, pigem peaks 
hakkama õppima juhtimist 
siin sees, kaastudengite peäl. 
M uidu võib juhtuda, et 
hiljem  jäädakse kusagile 
mõne kõva käega juhi selja 
taha ja  jäädakse sinna 
aastateks, aga tema aega 
läheb mööda. Selle pärast on 
hea, kui on saadud juhtimist 
haqutada juba koolis. Kõiki 
neid, keda ma m äletan 
varasematest ja  kes tegelesid 
organisatsioonilise tööga, on 
eranditult tipus ja  ma arvan, 
et selline juhtimishaijutus on 
heaks eelduseks
kaqääriredelil tippu



( 5) ............................................................................................(  REPORTAAZh )
Esmakursuslased on rebastatud
Aeg: oktoober
Koht: kesklinna piirkond, vanalinn, Kodulinna maja 
Pilet: parajalt kirves vaeste üliõpilaste jaoks

Midagi "kohutavamat" ei 
saagi esm akursuslaste! 
ollagi, kui see, et kooli 
riputatakse üles rebaste peo 
plakat. Tänavu sama lugu.

Dzhämm hakkas pihta 
kooli eest või õigemini 
fuajeest, kus kõik rebased 
said kätele ägedad "R" tähed, 
punased. Siis jaotati u. 70 
inimesest koosnev porukas 
kolmeks ja  mindi linna peale 
EBS-i marki maha tegema, 
bursid eesotsas. Gruppidele 
oli ka mingised sigalihtsad 
ülesanded ette antud, näiteks 
Kärrolsist oma inimese üles 
leidm ine, aga need on 
siinkohal vähetähtsad. Palju 
lahedam  oli näiteks 
asotsiaalist väsinud joodiku, 
kes vaijas oma nägu, "oma 
inim eseks" pidam ine ja  
kisakoori demonstratsioon 
vaesekesele. Rebaste 
reliikviat sai kah iga grupp 
vedada.

Ka õlletelgi juures sai 
auku ja  pauku ja  tehti palju 
kisa-kära. "Kes aias?" 
mängimine oli näiteks osa 
sellest. Linnas kondamise 
lõpp-punkt oli Kodulinna 
maja, kuid mainimata jäi veel 
see, et kogu teekonna jooksul

teav itati kaaskodanikke 
EBS-i üleolekust igasuguste 
teiste ülikoolide ja  muude 
organisatsioonide üle.

Maja ees jagati rebased 
kõigepealt seksistlike 
printsiipide järgi kaheks, siis 
"seitsmeks loe!" printsiibil ja 
kamandati sisse, kauba peale 
sai uksel käe peale veel 
"makstud" templi.

Maja sees hakkas alles 
actionit saama. Kõigile 
kleebiti rinda nimekaardid, et 
ikka ära tunneks ja  nimesid 
õpiks. Action seisnes mitmes 
õige huvitavas
s e l t s k o n n a m ä n g u s ,  
meeldejäävamad neist olid 
näiteks "Õlleralli", "Pliiats 
läbi pükste, soovitavalt 
teksastest", "Puhujapurusta 
kondoom " ja  "Valm ista 
muumia". Siinkohal soovitus 
tulevastele põlvkondadele: 
ärge õ llerallis selleks 
tegelaseks minge, kes peab 
ennast üm ber pudeli 
keerutam a, pudeli õlle 
joom isega on lood aga 
hoopis teised. Kõige selle 
taustal m ängis m õnusalt 
mahe tabletimuusika, mis 
iseenesest kulus päris 
maijaks ära.

Õhtu hakkas
kulm ineerum a bursidele 
ülistuskõnede üllitamise ja  
ettekandm isega. Bursid 
valisid  selle põhjal 
sinirebase, kes tähelepanu, 
LÕI MEIE OMA KURSUSE 
NAELA REBASTE 
RELIIKVIASSE. Ja 
loomulikult saabus täielik 
kulm inatsioon rebaste 
ristimisega, millega oli õhtu 
ametlikum osa läbi.

Raske koorem seljast, 
tehti m ajas kerge vein

kringliga, mis m aitsesid 
pärast selliseid katsumusi 
eriti magusalt (eriti vein). 
Seepeale hakkasid tegijamad 
inimesed vaikselt Dekoltee 
poole liikuma. Ja see, mis 
Dekoltees toimus, on meie 
igaühe enda ja  kõigi teada.

Tänud e. very special 
thanks to:

Burs nr. 1 Burs nr.3 
Burs nr. 8

Burs nr.2 Burs nr.4 
Burs nr. 9

Burs nr.3 Burs nr.5 
Burs nr. 10

Burs nr. 1 Burs nr. 6 
Operaator

Burs nr.2 Burs nr.7 
M uusikam ees ja  teised 
loomad

PS: Sama nimega burse 
tõepoolest võis ürituselt 
leida.

Mina, mees
Näib,et naised ei vaja 

üldse enam mehi. Nad 
saavad üksigi restoranis 
hea laua ja  oskavad kodus 
ise üles panna riiuleid. End 
ometi ütlevad
psühholoogid, et meest on 
vaja tuhande väikese asja 
puhul.

Meie , mehed, olme 
valmis naiste nimel petma, 
ja  isegi kaklema nenede 
pärast. Pole naisele 
midagi paremat kui mees 
tema kõrval hetkel, kui ta 
on väga vihane. 
Kaastundlik sõbranna ei 
asenda siis meest, kes, 
käed rusikas, valmis 
õrnemat sugu kaitsma.

Mehed ei põe selliseid 
hirm e nagu naised. 
Kannatuslikkusega võib 
hiilata iga mees, kui ees 
seisab väljam inek, aga 
naine pole ennast suutnud 
veel üles mukkida.

M ehed annavad 
naistele nii vajaliku

turvatunde ainuüksi oma 
olemusega.

M ehed kaitsevad 
sõprade seas naiste huve. 
Naised ei teagi, kuidas 
abikaasad sõpradele oma 
naisi kiidavad.

Mehed on alati oma 
naistest võlutud ja  
arm astavad vaadata, 
kuidas naine vannis 
mõnuleb.

Meestel on suuremad 
käed kui naistel, seepärast 
jääks viimastel elust palju 
puudu, kui mehed neile 
massaahsi ei teeks.

Naistele pakub suurt 
lõbu mehi kodustada ja  
nad usuvad, et mehele 
meeldibki süüa teha j a end 
kodu segiolekust mitte 
häirida lasta.

Ja lõpuks, kui poleks 
meid, mehi, millest siis 
naised omavahel
räägiksid?

Cosmopolitan
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(  VIIMANE Ik )

Kuidas käituda...
...len n u k is tiir lev a  
purjus molkusega

Eelkõige tehke kindlaks, 
kas see molkus pole 
juh tum isi hullum eelne. 
Viimased vajavad mõistvat 
suhtumist, sest lendamine 
mõjub neile halvasti ja neil 
on kalduvus kram pides 
vappuda, väriseda, nina 
hõõruda või kätega vastu 
põlvi taguda. Üldiselt võib 
purjus molkuse ära tunda 
tem a lärm akast
sõnavõtuhimust või muust 
käitumisest veel enne seda, 
kui ta end möirates püsti ajab 
ja  kõikudes ning reisijate 
õlgadele patsutades, eakatele 
daamidele sülle vajudes ning 
kokteiliklaase ümber ajades 
mööda vahekäiku liikvele 
läheb, kaasreisijates teravat 
rahlolematust tekitades ning 
neile õtse näkku hingates 
uurib, et ega neil midagi tema

vastu ei ole.
On päris paslik, et 

kõik läheduses istuvad 
te rv e te

jäsemetega r e i s i j ad
talle korraga k a l l a l e  
kargavad. Kasulik on aga 
oodata, kuni ta suundub 
piloodikabiin i lennuki 
juhtimist üle võtma ja  peatub 
hetkeks, et mõne kidura ja 
malbeilmelise turistist reisija 
püksid märjaks ehmatada. 
Hoope jagades ärge kartke 
mõnda luudmurdvat nätsu 
anda. Kui sel tüütusel peaks 
kolbal juukseid  leiduma, 
katkuge neid julgelt peotäite 
kaupa. Istm etevahalise 
piiratud ruumi tõttu on teil 
ja lgade töö m õistetavalt 
raskendatud, kuid kuna teie 
vastase katsed jalul püsida 
aeglustavad tema liigutusi,

Võida auhindu
Vastates küsimusele: mis tasemele 
jääb Taise 30. novembril, võid võita

Õige vastus: 
Nimi:  
Kursus: 

Rebi välja ja too officeisse Moonikale

Eelmise auhinnamängu õige vastus oli: Hansapanga 
aktsia sulgus hinnal 177.75 . Kahjuks ei laekunud õiget 

ennustust ja auhind läheb loosimisele järgmiseks korraks.

õ n n e s t u b  
teil k indlasti

lähid istantsilt paar 
karistavat jalahoopi anda.

Mida rohkem see tüüp 
m aterdada saab, seda 
k iirem ini ta alla annab. 
Tötlemise viimases faasis on 
kõige parem  tirida 
vahekäigus ta käed- jalad 
laiali j a panna igale j äsemele 
seisma kaks jõulist reisijat. 
Suhu topitud märg käterätt 
on tema vaikimasundimiseks 
harilikult täiesti piisav. Kuid 
mingil juhul ärga unustage 
rebida tema siravsiniselt 
pintsakult taskud, reväärid ja 
vähem alt üks hõlm. See 
võimaldab teda hiljem ära 
tunda, kui soovite saada

ü l i m a t  
rahuldust tema kohtumisest 
vastutulnud sugulastega. 
Kahjuks on neil molkustel 
harva kedagi vastas.

Taolised seigad on 
õhureisidel küllalt tülikad, 
kuid need aitavad kujundada 
seltsimehelikku õhkkonda 
kõigi nende vahel, kellel 
õnnestus sellele tüübile 
vähemalt paar edukat matsu 
anda. Pealegi möödub 
õhureis nii m ärgatavalt 
kiirem ini. Halvim nende 
näotute molkuste puhul on 
aga see, et ü ldreeglina 
satuvad nad istuma alati just 
teie kõrvale. Ja seetõttu on 
parem kohe alguses siiralt 
välja öelda: "Karp kinni või 
ma taon su näo segi!"

Sportim isvõim alused on ainult 
päevastele kursustele

Aeroobika:
Salong Studio 99
Uus - Tatari 25/Veerenni 13 
Teisipäeval: 20.30 
Neljapäeval: 20.00

Korvpall:
Mustamäe Gümnaasium (44 Keskkool)
Esmaspäeval:
BBAI 20.00-21.00
BBAII 21.00-22.00
Mustamäe Gümnaasium (43 Keskkool)
Kolmapäeval:
BBAIII 18.00-19.00

Ujumine:
Kalevi Siseujula
Teisipäeval: 19.45 - 20.45

Lisainfo: OilClub@ebs.ee

mailto:OilClub@ebs.ee

